
 

 

Til Folketinget – Miljø- og Fødevareudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 54 af 15. oktober 2021 (alm. del). Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Jacob Jensen (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mette Kildegaard Graversen 

  

16. december 2021 
J.nr. 2021-8068 

 

Offentligt
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 54

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Påtænker ministeren at tilbagerulle tredoblingen af emballageafgiften på genanvendt plast, 

når mængden af ikke-genanvendt plastik bliver tilpas lille, eller hvornår og under hvilke 

forudsætninger mener ministeren, at afgiften vil kunne tilbagerulles? 

 

Svar 

Emballageafgiften har til formål at nedbringe affaldsmængderne. 

 

Som det fremgår af besvarelsen af MOF alm. del – spm. 52, skønnes det, at en lempelse af 

afgiften på bæreposer og engangskrus af genanvendt plast vil medføre en stigning i for-

bruget af plastik og vil indebære administrative byrder for såvel skatteforvaltningen som 

for erhvervslivet. 

 

Regeringen påtænker således ikke at tilbagerulle tredoblingen af emballageafgiften for 

plastbæreposer og engangsservice specifikt bestående af genanvendeligt plast.  

 

Desuden viser den netop gennemførte analyse af emballageafgiften på engangsservice og bæreposer 

af september 2021, at der ikke vurderes at være tilstrækkeligt belæg for at indføre en diffe-

rentiering af emballageafgiften. 
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